

毕达“慧众汉语”2023-2024 中文课程介绍

[The English version is on page 6](#)

1、 服务宗旨：

- ✓ 提供一流的国际汉语品牌服务。
- ✓ 以“专业系统的精品教学、先进的教育理念、教材编写与教法本土化、多元立体化教学”为特色。
- ✓ 把毕达作为“慧众汉语”核心的教学研究实践基地和提供优惠优质的服务。
- ✓ 把毕达的中文教育发展成为毕达优秀特色教学的一部分。

2、 “慧众汉语” 教学分支机构

目前“慧众汉语”教学在大温地区共有五家分支机构，总部设在列治文中心市政府3号路的东侧地段。温西、西温设有合作分支教学机构，并服务于毕达私校、温西蒙泰梭利学校。

3、 针对毕达私校的教学服务升级

- ✓ 缩小班型，确保质量。按中文程度和年龄严格分班，遵循精品教学原则。
- ✓ 为了更好地服务于毕达的中文教育，2022年9月开学季，“慧众汉语”品牌创办人，同时也是《慧众汉语分级教程》的编写者 Lucy Jiang 将亲自任教一个零基础的“慧众汉语”教学的实验班，同时也将带领教师做好备课及教学迭代的师资培训工作，为老师和学生们提供良好的教学资源，以进一步提升毕达中文教学的整体水平。

4、 课程特色

- 教材采用《慧众汉语分级教程》(初、中、高级)，配套有课本、练习册、字卡，采用“双轨循环教学法”温故知新。该系列教材是由“慧众汉语”创办人 Lucy

Jiang 经过 17 年在温哥华本地丰富的一线教学经验，总结编写完成。

- 在启蒙学习阶段注重多元智能贯穿于教学之中。
- 注重课堂的高效性和学生学习兴趣的培养，减少学生课后负担。
- 注重孩子学习习得的养成和人文素养的熏陶；
- 注重实用中文与中华优秀传统文化历史并重教学；
- 把中文的听、说、读、写在教学实施中做出科学、系统的分配；
- 即将推出网上配套课件、录播课、考试系统，与线下教学配套；
- 十七年的经验证明，“慧众汉语”课程体系不仅可以为小学生打下坚实的中文基础，同时也会为学生未来第二语言和 AP 中文应试打下良好的基础。
- “慧众汉语”未来将开发绘本读物与教材配套使用，并培养学生作者参与到绘本创作中来，目前已有部分学生加入到了该计划中。

5、 具体实施内容：

- ✓ 班型：4-8 人/班
- ✓ 上课时间：
 - 慧众老师：每周一、周三 3: 40 - 5: 10
 - Lucy Jiang 老师：每周二、三 3: 40 - 5: 40
- ✓ 学费：
 - \$1710/年（周一/周三班）
 - \$1860/年（周二 Lucy 班）
 - \$1920/年（周三 Lucy 班）
 - 学费含两个级别的教材费、练习册和字卡，共计 \$120。如果班级进度快，学生掌握得好，新增加级别的教材费用需另外支付，通常可能增加 1 个级别，最多不超过两个级别。

6、 家长热线

“慧众汉语”提供家长热线，以解答与汉语学习相关的问题。 **778—859—6999**

《慧众国际汉语分级教程》介绍

Huizhong International Chinese Grading Courses

课程优势

- 慧众汉语品牌创办人、海外华文高级教师姜慧（Lucy Jiang）十六年一线教研成果。
- 针对海外学生量身定制，解决了海外学生学中文水土不服的问题。
- 总结出了海外学生应知应会共 15 级 1680 个高频汉字的细分体系。
- 解决了 K-12 无断点系统学中文，并能顺利衔接中文第二语言、AP、SATII、HSK 应试教学的问题。
- “教材、练习册、字卡、特色视频、脱拼音识字、创新双轨循环教学法、寓教于乐”分模块集成教学。

教材特点：

- 易教、易学、易记、易练
- 内容设计遵循中国传统文化与时代感并重，且具海外本土化的原则。

教学方法：双轨循环教学法（学习新知识，复习旧知识。）

系列教材：

- ◇ 《慧众国际汉语分级教程》口语
- ◇ 《慧众国际汉语分级教程》拼音课本&拼音卡
- ◇ 《慧众国际汉语分级教程》1-15 级课本
- ◇ 《慧众国际汉语分级教程》1-15 级 A&B 练习册
- ◇ 《慧众国际汉语高频汉字》1-15 级字卡

教材内容

- 海外学生必会 1680 个高频等级汉字
 - ◇ 四字一句
 - ◇ 隔行压韵
 - ◇ 唱读速记
 - ◇ 字词相连
 - ◇ 趣味上口
 - ◇ 便于记忆
- 涵盖 1680 个高频汉字组词、同音字、多音字、反义词、量词、形声字、造句
- 海外学生必会句型和 100 个难点句型

➤ 课文内容:

- ✓ 实用对话
- ✓ 成语故事
- ✓ 古代诗词
- ✓ 传统习俗
- ✓ 名胜古迹
- ✓ 国学精选
- ✓ 知识精选
- ✓ 常用写作文体范文
- ✓ 中华文化历史 (传统服装、陶瓷、刺绣、美食、古琴、建筑、历史故事等)
-

教材级别设计

初级: 1-5 级 (学生可达到阅读简单文章, 理解大意的能力。)

中级: 6-10 级 (学生可达到具有较好的阅读文章, 理解大意的能力, 并可达到本地 11 年级中文学分应试的程度。)

高级: 11-15 级 (学生可达到较高的阅读文章和理解意思, 及读报纸的能力, 并可达到本地 12 年级和 AP 中文学分应试的程度。)

教学实施步骤:

- ◇ 中文程度评估
- ◇ 评估结果分班
- ◇ 任课教师培训
- ◇ 制定教学计划
- ◇ 课程质量管控
- ◇ 学习成绩总结

【Hui Zhong International Chinese Course】

2023/2024 Chinese Language Program Information

Offered by Huizhong International Chinese, Pythagoras Academy

1. Objective:

- Provides first-class international Chinese language service.
- Features professional and systematic quality teaching, advanced educational concepts, localization of textbook compilation and teaching methods, and multi-dimensional teaching system.
- Develops the core Chinese teaching practice and provides high-quality services offered by Pythagoras Academy.
- Helps to develop Chinese language education as a part of outstanding characteristic teaching offered by Pythagoras Academy.

2. Branches of Huizhong International Chinese

Currently, there are five branches of Huizhong International Chinese in the Greater Vancouver area. The headquarters is located on the east side of Richmond City Hall. Cooperative teaching institutions in Vancouver West and West Vancouver serve Pythagoras Private School and Oakridge Montessori School.

3. Service Upgrades for Pythagoras Private school

- Different levels of classes and small class teaching to ensure quality. Students will be placed in appropriate classes according to their language level and age, following the principle of quality teaching.
- To better accommodate to each students' academic needs, Lucy Jiang, the founder of Huizhong International Chinese and the editor of

Huizhong Chinese Grading Courses, will personally teach a zero-based experimental class in the semester of September 2022. Lucy will also lead teachers to prepare lessons and organize faculty training with the aim of providing good teaching resources for teachers and students as well as further improving the overall teaching level at Pythagoras Academy.

4. Program Features

- By integrating the flexible and repeating study mode, the program uses of Huizhong Chinese Grading Courses for beginner, intermediate and advanced levels with textbooks, workbooks, and flashcards. This series of textbooks was compiled by Lucy Jiang, the founder of Huizhong International Chinese, after 17 years of teaching experience.
- In the stage of beginner learning, the program applies multiple intelligences theory in teaching.
- Pays attention to the efficiency of the classroom teaching, arouses students' interest in learning, and reduces the burden of students after class.
- Focuses the development of students' learning mode and the cultivation of humanistic qualities.
- Focuses both practical Chinese and excellent Chinese traditional culture teaching.
- Develops four key skills: listening, speaking, reading and writing.
- Integrated teaching platform will include online supporting courses, recording and broadcasting courses, and examination system and in-person teaching.
- Seventeen years of experience have proved that curriculum system of Huizhong International Chinese not only helps students to learn Chinese in elementary schools, but also lays a good foundation for students to take the second language and AP Chinese exams.

- Huizhong International Chinese will develop picture book reading materials and teaching materials in future. It also fosters students' ability to create picture books. At present, some students are participated into the picture book program.

5. Course Information:

- 4 to 8 students per class
- Dates:
 - Mondays and Wednesdays: 3:40pm - 5:10pm
 - Wednesdays or Tuesdays: 3:40pm - 5:40pm (lecture by Lucy Jiang)
- Tuition fee: \$1710/year for Monday/Wednesday program, \$1860 for Lucy's Program on Tuesdays, \$1920 for Lucy's Program on Wednesdays
- Tuition fee includes two levels of textbooks, workbooks and flashcards, totaling value of \$120. If the class progresses quickly and students master well, the costs of textbooks for new levels will need to be paid separately. It usually will increase one level, up to a maximum of two levels.

6. Parent Hotline

For more information about Huizhong International Chinese, please phone:

778-859-6999

Textbook:

Curriculum Advantages

- Lucy Jiang, founder of Hui Zhong Chinese International, senior overseas Chinese teacher with 16 years of first-line teaching and research expertise
- Customize for overseas students, create a localized environment for students to learn Chinese efficiently
- Summarize a subsystem of learning application including 15 levels, 1680 high frequency Chinese characters
- Consistently learn Chinese throughout K-12 system; successfully connect with AP, SATII and HSK as a second language, effectively solve the problems in exam-oriented education
- Modularized integrated teaching content including "Teaching materials, exercise books, character cards, featured videos, literacy without Pinyin, innovation of double track and iterative teaching method, fun and interactive teaching"
- **Teaching Formats:** options of zoom online teaching & offline teaching available
- **Textbook Features:**
- Easy to teach, easy to learn, easy to remember, easy to practice
- Content design combining Chinese traditional culture and contemporary civilization, adhere to the concept of global localization.

Teaching Method: double track and iterative teaching method (learning new knowledge and reviewing old knowledge)

Textbook Series:

- 《Huizhong International Chinese Grading Courses》 Oral communication
- 《Huizhong International Chinese Grading Courses》 Pinyin textbook & Pinyin cards
- 《Huizhong International Chinese Grading Courses》 Level 1-15
- 《Huizhong International Chinese Grading Courses》 Level 1-15 A & B exercise book
- 《Huizhong International Chinese high frequency Chinese character》 Level 1-

15 word cards

Textbook Content

- ✧ Overseas students must know 1680 high frequency Chinese characters
- Four words and one sentence
- Interlaced rhyme
- Sing and read shorthand
- Word to word
- Interesting and catchy
- Easy to remember
- ✧ It covers 1680 high-frequency Chinese characters, such as words grouping, homophones, polysyllabic words, antonyms, quantifiers, pictophonetic characters and sentence making
- ✧ Must-know sentence patterns and 100 difficult sentence structures for overseas students
- ✧ Text Content
 - Practical dialogue
 - Idiom story
 - Ancient poetry
 - Traditional custom
 - Scenic Spots and Historical Sites
 - Selected Sinology
 - Knowledge selection
 - Common writing style and pattern
 - Chinese culture and history (traditional clothing, ceramics, embroidery, food, guqin, architecture, historical stories, etc.)

Teaching Material Level Design

- ✧ Junior: level 1-5 (Students can read simple articles and understand the general idea.)
- ✧ Intermediate: grade 6-10 (Students can master the ability of reading articles and understanding the general idea, and can reach exam-credited level of local grade 11 Chinese.)
- ✧ Advanced: level 11-15 (Students can grasp higher ability of reading articles and understanding meaning, and reading newspapers, and can reach the examination level of local grade 12 and achieve AP Chinese credit.)

Teaching Implementation Steps

- ✧ Chinese Proficiency Assessment
- ✧ Classification of Assessment Results
- ✧ Mandarin Teacher Training
- ✧ Teaching Plan Construction
- ✧ Course Quality Control
- ✧ Academic performance summary